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RRM.0002.54.2023 

 

Protokół  

LIV Sesji Rady Miejskiej we Wschowie  

z dnia 22 czerwca 2023  

 
Obrady rozpoczęto 22 czerwca 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 18:53 

tego samego dnia. 
 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 
 
Obecni: 

1. Franciszek Baśczyn 
2. Sabina Brambor 

3. Władysław Brzechwa 
4. Piotr Buczek 
5. Miłosz Czopek 

6. Michał Drobnik 
7. Przemysław Gliński 

8. Ryszard Grys 
9. Hanna Knaflewska-Walkowiak 
10. Krzysztof Kola 

11. Jacek Kowalczyk 
12. Stefan Maćkowiak 

13. Agnieszka Nachaj 
14. Katarzyna Owoc-Kochańska 

15. Jolanta Pawłowska 
16. Tadeusz Sobczuk 
17. Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

18. Elwira Świątek 
19. Wiesław Widera 

20. Piotr Wieland 
21. Wioletta Zarzycka 
 

Goście: 
Burmistrz Miasta i Gminy Wschowa Konrad Antkowiak 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny 
Sekretarz Miasta i Gminy Agata Michałowska 
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak 

Radca Prawny Mateusz Kondracki 
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka 

Dyrektor Muzeum Ziemi Wschowskiej Damian Małecki 
Zastępca Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji Daniel Kmieciak 
Główny Księgowy CKiR – Danuta Wijata  

Kierownik Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Wschowa Kamila Kamińska 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska 

Dyrektor Biura Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Joanna Kołodziej  
Komendant Straży Miejskiej we Wschowie Witold Skorupiński 
Kierownik Referatu Zamówień Publicznych Edyta Stańczak 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Dorota Bernacka – Wołek 
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Kierownik Referatu Rozwoju Agnieszka Tomczak 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Agnieszka Wtykło 
W obradach sesji wzięło udział 4 mieszkańców. 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM otwarła obrady LIV Sesji Rady Miejskiej we Wschowie, 
powitała wszystkich obecnych Radnych oraz pracowników urzędu i gości  

i poprosiła o sprawdzenie kworum. 
 
Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  
 

Wyniki głosowania 
OBECNY: 19, NIEOBECNY: 2 
 

Wyniki imienne: 
OBECNY (19) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Michał 
Drobnik, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek 

Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, 
Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira 
Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 

NIEOBECNY (2) 
Władysław Brzechwa, Przemysław Gliński 

 
2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. 

 
3. Przyjęcie protokołu LIII Sesji Rady Miejskiej. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM poinformowała o podpisaniu protokołu, który jest dostępny 
do wglądu w Biurze Rady. 

 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa  

w okresie międzysesyjnym. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM poinformowała, że Radni otrzymali sprawozdanie. 

 
5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii za 2022 r. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Miłosz Czopek 

Radny zapytał o realizację programów terapeutycznych dla osób doznających 
przemocy w rodzinie i współuzależnionych i o zwiększenie dostępności pomocy 
dla dzieci z wadą oraz ich opiekunów. Radny zwrócił uwagę na braki informacyjne 

w sprawozdaniu m. in. o skali realizacji poszczególnych punktów programu; 
poprosił o doprecyzowanie, które punkty programu i dlaczego nie zostały 

zrealizowane. 



3 

 

Radny zapytał o procedurę powołania sekretarza i powiedział, że w Biuletynie 

Informacji Publicznej Urzędu nie znalazł „Gminnego programu przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie.”  

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska powiedziała,  
że Radny w dużej mierze odnosił się do Gminnego Programu Profilaktyki na lata 
2022 – 2025, w związku z czym nie wszystkie działania zostały w 2022 roku 

zrealizowane. Dyrektor dodała, że pewne działania są działaniami stałymi, 
ciągłymi, jak na przykład działalność Gminnej Komisji, natomiast niektóre 

zadania rozłożone są na okres 3 lat, z czego część zadań wykonuje PCPR i inne 
jednostki. Potwierdziła, że sekretarz nie jest członkiem Gminnej Komisji i podała 
skład komisji.  

- Miłosz Czopek (Ad Vocem) 
Radny odniósł się do wypowiedzi Dyrektor. 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska doprecyzowała 
wcześniejszą wypowiedź i zaproponowała, by Radny zwrócił się pisemnie jeśli 
zapisy sprawozdania nie są wystarczające. 

- Franciszek Baśczyn 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie sprawozdania. 
- Piotr Wieland 

Radny odniósł się do punktu sprawozdania pn. zwiększenie dostępności pomocy 
terapeutycznej i rehabilitacji dla osób uzależnionych i osób zagrożonych 
uzależnieniem od alkoholu i narkotyków i wypowiedział się w kwestii świadczenia 

usług w tym zakresie. 
Radny powiedział, że terapeuta, stały mieszkaniec miasta, przez lata prowadzący 

grupę wsparcia dla trzeźwiejących i wspierający środowisko, nie wygrał konkursu 
na świadczenie usług z powodów znanych jemu i Dyrektor Biura Oświaty i Spraw 
Społecznych Annie Wiśniewskiej. Radny podkreślił, że po zgłoszeniu gotowości 

pracy w formie wolontariatu podziękowano za propozycję współpracy  
i poinformowano, że grupa wsparcia dla trzeźwiejących alkoholików jest 

prowadzona przez specjalistę psychoterapii uzależnień, i w związku z tym nie ma 
potrzeby tworzenia kolejnej grupy. 
Radny podkreślił, że nieustannie zgłaszają się osoby, według których pomoc jest 

niewystarczająca; stwierdził, że odmawia się pomocy potrzebującym, a program 
nie świadczy pomocy w zakresie, do którego został powołany. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka pełniąca 
funkcję Przewodniczącej Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych potwierdziła, że oferta Pana Jarosza odpadła tylko z powodu 

braków formalnych i że nie zgłaszano jakichkolwiek braków czy zażaleń do 
obecnie funkcjonującego wsparcia. 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska odniosła się  
do stwierdzenia Radnego o nieprzyjęciu oferty Pana Jarosza zaproponowała 
przygotowanie informacji o poszczególnych etapach naboru do Gminnej Komisji  

i wskazała, że informacja jest zamieszczona również w Biuletynie Informacji 
Publicznej. Dyrektor potwierdziła kompetencje terapeuty, który prowadzi grupę  

oraz fakt, że potrzeby zostały rozpoznane przez Gminną Komisję. 
Dyrektor poprosiła o powoływanie się na fakty, a nie na stwierdzenia, oceny  
i krzywdzące sugestie nieczystych działań. 

Dyrektor poinformowała, że ma przygotowane materiały, o które prosiła na 
Komisji Oświaty Radna Katarzyna Owoc – Kochańska i dodała, że zarówno 

materiały szkoleniowe, jak i karty pracy są zamawiane na konkretną ilość 
uczniów i że zostały do placówek rozdane. 



4 

 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna poprosiła o ulotki, podkreślając, że materiały miały zostać dostarczone 
przed sesją. 

Radna zapytała jaka część z funduszu profilaktyki została przekazana  
na dofinansowanie gazety Jestem ze Wschowy. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska wskazała strony 

sprawozdania, na których są zawarte żądane informacje. Przypomniała,  
że sugerowała przygotowanie materiałów na kolejną komisję, a nie na sesję 

której porządek obrad nie przewidywał takiego punktu. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 
Radna odniosła się do wypowiedzi Dyrektor Anny Wiśniewskiej, a następnie 

przedstawiła swoje stanowisko w sprawie niepodjęcia współpracy z Panem 
Jaroszem. 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska zwróciła uwagę, 
że wypowiedziach Radnych są elementy ocenne, a następnie odniosła się do 
wypowiedzi Radnego Piotra Wielanda w sprawie wątpliwości, co do przejrzystości 

postępowania konkursowego. 
Dyrektor powiedziała, że jeśli do Pana Jarosza zgłaszają się osoby, które mają do 

niego zaufanie i on chce pomagać w formie wolontariatu, to nikt mu tego nie 
zabrania.  

Doprecyzowała wypowiedź na temat artykułów profilaktycznych w gazecie 
Jestem ze Wschowy i środków na nie przeznaczonych. Dyrektor dopowiedziała, 
że w Centrum Kultury i Rekreacji we Wschowie został wyświetlony film o 

charakterze profilaktycznym, za którego emisję, licencję zapłacono 1500 zł.  
- Piotr Wieland (Ad Vocem) 

Radny ponownie wypowiedział się w kwestii niepodjęcia współpracy z Panem 
Jaroszem. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska podkreśliła,  

że zadaniem Gminnej Komisji, czy urzędu, który realizuje program jest pomoc 
osobom uzależnionym, a nie Panu Jaroszowi Dodała, że ani urząd, ani Gminna 

Komisja nie kwestionują kompetencji Pana Jarosza i nie zabraniają mu, by 
pomagał w formie wolontariatu.  
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

Radna zwróciła uwagę, że na temat sprawozdania przez lata wypowiadał się 
kierownik pracujący w siedzibie Gminnej Komisji. Zapytała kto w określone dni 

przebywa w punkcie przy ulicy Niepodległości, ma bezpośredni kontakt z osobami 
potrzebującymi wsparcia i jest za ten punkt odpowiedzialny. 
Radna zapytała jak wygląda struktura organizacyjna tego punktu i czy osoba 

odpowiedzialna za ten punkt jest obecna na sali.  
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska przypomniała, że  

P. Monika Domeracka jest zarówno Dyrektorem OPS, jak również Przewodniczącą 
Gminnej Komisji i dlatego wypowiada się w tej sprawie. Dyrektor przedstawiła 
kwestie organizacyjne Komisji, harmonogramu czynności i posiedzeń. 

- Piotr Buczek 
Radny zapytał dlaczego zmieniono dzień i godzinę dyżuru terapeuty. W opinii 

Radnego zmiany są niekorzystne dla odbiorców pomocy. 
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka pełniąca 
funkcję Przewodniczącej Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych wypowiedziała się na temat funkcjonowania Gminnej komisji. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska przedstawiła 

informację o dyżurach psychologów i grupy wsparcia. 



5 

 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka 

doprecyzowała wypowiedź Dyrektor o pełnionych dyżurach. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska powiedziała,  

że godziny są dostosowane do potrzeb osób, które z pomocy korzystają; odniosła 
się do uwag Radnego Piotra Buczka o zmianie godzin. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM przedstawiła dane liczbowe osób korzystających ze wsparcia, 
wyraziła aprobatę dla szerokiego zakresu działalności profilaktycznej: szkoleń, 

warsztatów, projektów i utworzenia w 2022 r. grupy wsparcia dla trzeźwych 
alkoholików. 
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka 

powiedziała, że w stosunku do lat poprzednich zmiany są korzystne, a efekty 
prac komisji widoczne. Podkreśliła, że zainteresowanie obecnymi specjalistami 

jest bardzo duże. 
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz (Ad Vocem) 
Radna ponowiła pytanie o obecność na sali osób, które w punkcie przebywają  

i mogłyby się wypowiedzieć na temat rotacji terapeutów, w opinii Radnej dla 
podopiecznych niekorzystnej. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka 
przypomniała, że występuje w roli Przewodniczącej Gminnej Komisji, że jest jej 

członkiem, pracownikiem i że pracuje w tym punkcie. Potwierdziła, że terapeuci 
od 3 lat są niezmienni i że są to przedstawiciele danych jednostek. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM powiedziała, że przy omawianiu sprawozdania z realizacji 
gminnego programu profilaktyki, terapeutów na sali nigdy nie było. 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska powiedziała,  
że Pani Monika Domeracka pełniąc funkcję Przewodniczącej Gminnej Komisji jest 
na dyżurze, w punkcie przy ulicy Niepodległości, jeden dzień, w każdym 

tygodniu; prowadzi posiedzenia Gminnej Komisji, jest na bieżąco w kontakcie  
z psychologami, występuje w postępowaniach sądowych toczących się  

z wniosków Gminnej Komisji o leczenie. 
Potwierdziła, że od 3 lat skład psychologów jest składem niezmiennym  
i że ich stawiennictwo na komisji lub sesji byłoby trudne z uwagi na pełnienie 

przez nich obowiązków zawodowych.  
Dyrektor zaproponowała przygotowanie informacji o terapeutach jeśli będzie taka 

potrzeba. 
- Miłosz Czopek (Ad Vocem) 
Radny przypomniał przekaz medialny o przyznanym Gminie Wschowa 

wyróżnieniu, w formie statuetki „Zasłużony dla Profilaktyki” i powiedział,  
że każdy samorząd, który za określoną kwotę zakupi usługi Krakowskiej 

Akademii Profilaktyki, taką statuetkę otrzyma. W związku z powyższym zwrócił 
się do Dyrektor Anny Wiśniewskiej o jej osobistą ocenę tego postępowania. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska powiedziała,  

że statuetkę przyznano za realnie przeprowadzone działania, a nie za zakup 
materiałów, w tym warsztatów, kart pracy i kart projektowych, które są 

rozpowszechniane do jednostek i służą dzieciom do pracy. 
Dyrektor wypowiedziała się o skali hejtu, tego i kolejnego wydarzenia 
profilaktycznego, co w przypadku tego drugiego uważa za demoralizujące  

i źle wpływające na mieszkańców, stygmatyzujące pewną formę pomocy.  
Dyrektor powiedziała z jaką reakcją spotkały się warsztaty pn. „Dzień Matki  

z Profilaktyką”, a następnie przedstawiła działania podjęte w roku bieżącym,  
w tym udostępnienie mammobusu, zajęcia sportowe i rekreacyjne. 
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Dyrektor zachęciła do dzielenia się pomysłami na wartościowe wydarzenia 

profilaktyczne, takie które zwrócą uwagę większej części mieszkańców. 
6. Debata nad Raportem o stanie Miasta i Gminy Wschowa za 2022 r. 

 
W dyskusji wzięli udział: 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM poinformowała, że Radni zabierają głos bez ograniczeń 
czasowych oraz że do zabierania głosu na temat raportu o stanie gminy 

Burmistrz upoważnił merytorycznych pracowników urzędu.  
Przewodnicząca RM dodała, że do debaty zgłosiło się dwoje mieszkańców  
i zabiorą oni głos według kolejności swoich zgłoszeń. 

- Konrad Antkowiak 
Burmistrz Miasta i Gminy Wschowa powiedział, że informacje do czwartego 

raportu o stanie gminy za 2022 rok przygotowali pracownicy Urzędu. 
Burmistrz poprosił o rzeczową dyskusję i podkreślił, że po raz pierwszy głos  
w debacie zabiorą mieszkańcy. 

- Jolanta Pawłowska 
Radna poprosiła o doprecyzowanie wydatków na zadania w zakresie 

upowszechniania turystyki i wydatków na ochronę zabytków i opiekę nad 
zabytkami. Radna poprosiła o korektę zapisu w punkcie dot. renowacji fontann 

miejskich odnośnie sporządzenia programu prac konserwatorskich fontanny  
z figurą Jadwigi, podkreślając, że figura nie jest figurą Jadwigi. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna odniosła się do kwestii zapraszania mieszkańców na komisje i sesje oraz 
ich czynnego udziału w debacie. Podziękowała przybyłym na obrady 

mieszkańcom i zawnioskowała, by to im oddać głos w pierwszej kolejności. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM powiedziała, że przed mieszkańcami głos w debacie mają 

Radni i poprosiła Radną o wypowiedź na temat raportu. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna ponownie zawnioskowała, by jako pierwsi w temacie raportu wypowiedzieli 
się mieszkańcy miasta. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM odpowiedziała, że mieszkańcy wysłuchają wypowiedzi  
i dyskusji Radnych. Ponownie poprosiła Radnych o zgłaszanie się.  

Podjęto spór o kolejność wypowiedzi w debacie. 
- Konrad Antkowiak 
Burmistrz Miasta i Gminy Wschowa zawnioskował, by pracownicy na bieżąco 

odpowiadali na pytania. 
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak udzieliła odpowiedzi na 

pytania o wydatki w zakresie upowszechniania turystyki i wydatki na ochronę 
zabytków i opiekę nad zabytkami. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM potwierdziła, że mieszkańcy byli corocznie informowani  
o debacie nad raportem o stanie gminy. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna poprosiła o informację o zakresie przygotowań do renowacji fontann 
miejskich, o zamierzeniach gminy i o zrealizowanych działaniach w celu 

pozyskania środków na remont, czy renowację obiektów zabytkowych w Gminie 
Wschowa. 
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Zastępca Burmistrza Marek Kraśny odniósł się do wypowiedzi Radnej Jolanty 

Pawłowskiej o nazwie fontanny miejskiej i wypowiedzi Radnej Katarzyny Owoc – 
Kochańskiej w kwestii wykonania prac renowacyjnych. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna przypomniała, że wnioskowano o zwiększenie kwoty na dofinansowanie 
działań wspólnot, ale Rada się nie zgodziła. Radna zapytała na co była 

wydatkowana pozostała kwota w wysokości 21 tys. zł i poprosiła o wgląd  
w program renowacji zabytków. 

Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak podała składowe kwoty 
dotacji dla wspólnot mieszkaniowych na ochronę ich budynków. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna ponowiła pytanie o wgląd w program renowacji zabytków. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny wypowiedział się w kwestii Gminnej Ewidencji 

Zabytków. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna poprosiła o przedstawienie informacji, jak przebiegało zaplanowanie 

harmonogramu przeprowadzania Gminnej Ewidencji Zabytków i zapytała kto 
usługę wykonał. 

Dyrektor Biura Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Joanna Kołodziej 
wypowiedziała się w kwestii utworzenia Gminnej Ewidencji Zabytków. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała jaka była podstawa odmowy informacji publicznej w 2022 roku, 
czego dotyczyły umorzenia i kto się o nie zwrócił, a następnie poruszyła kwestię 

odpowiedzi na wnioski w trybie dostępu do informacji publicznej. 
Sekretarz Miasta i Gminy Wschowa Agata Michałowska odniosła się do pytań  

i wypowiedzi Radnej. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała jakie skargi Burmistrz rozpatrywał i czego one dotyczyły. 

Radna kontynuowała wypowiedź na temat odmowy dostępu do informacji 
publicznej i odmowy dostępu do informacji z artykułu 24 ustęp 2. Powiedziała, że 

pracownicy mieli zakaz udzielania i przekazywania informacji. 
Radna zapytała w jaki sposób zmodyfikowano działanie, aby poprawić sprawność 
administracji. 

Sekretarz Miasta i Gminy Wschowa Agata Michałowska odniosła się do zarzutów 
Radnej o zakazie informowania i udzieliła odpowiedzi na temat skarg na 

pracowników. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna poprosiła o doprecyzowanie czego dotyczyły skargi rozpatrywane przez 

Radę Miejską.  
Sekretarz Miasta i Gminy Wschowa Agata Michałowska udzieliła odpowiedzi. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała w jaki sposób urząd wsparł tworzenie i rozwój małych i średnich 
przedsiębiorstw w 2022 roku i w jaki sposób gmina zwiększyła atrakcyjność ofert 

inwestycyjnych. 
Kierownik Referatu Rozwoju Agnieszka Tomczak udzieliła odpowiedzi. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM zgłosiła zastrzeżenia co do szczegółowości pytań. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny również wypowiedział się w kwestii 

szczegółowości zadawanych pytań. 
- Piotr Buczek 
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Radny odniósł się do wskaźników dot. zamykania i zawieszania działalności 

gospodarczej i zapytał o zdanie na temat działań Burmistrza, które w opinii 
Radnego są nieudolne. 

 
- Franciszek Baśczyn 
Radny wypowiedział się na temat stanu finansów Miasta i Gminy Wschowa. 

Podkreślił, że nie są zaciągane nowe zobowiązania i odniósł się do prowadzonych 
przy wsparciu pozyskanych środków zewnętrznych inwestycji. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM podziękowała za merytoryczną i konkretną wypowiedź. 
- Piotr Wieland 

Radny ponowił apel o oddanie głosu mieszkańcom i odniósł się do wypowiedzi 
Radnego Franciszka Baśczyna w części dot. zmniejszenia wpływów z podatków  

i prowadzonych inwestycji. 
Radny wypowiedział się na temat kwoty wolnych środków, stanu ulic  
i zmniejszającej się liczby mieszkańców. W opinii Radnego brakuje dialogu  

z mieszkańcami i przedsiębiorcami. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna ponowiła pytanie o sposób zwiększenia atrakcyjności ofert inwestycyjnych. 
- Franciszek Baśczyn 

Radny odniósł się do wypowiedzi Radnego Piotra Wielanda w kwestii 
zmniejszenia wpływów z podatków, stanu głównych dróg miasta i starań gminy  
o pozyskanie środków zewnętrznych na ich realizację. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM ponowiła prośbę o merytoryczne wypowiedzi na temat 

raportu. 
- Piotr Wieland 
Radny po raz kolejny zarzucił Burmistrzowi nieudolność i indolencję  

w pozyskiwaniu środków. 
Powiedział, że jego interpelacja z 12 kwietnia 2021 r. dotycząca spotkań  

z Panem Wojewodą nie została umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej. 
- Konrad Antkowiak 
Burmistrz Miasta i Gminy Wschowa odniósł się do wypowiedzi Radnego,  

a następnie poprosił o oddanie głosu mieszkańcom. 
Sekretarz Miasta i Gminy Agata Michałowska zwróciła uwagę, że interpelacja 

Radnego Piotra Wielanda została opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej 
(data publikacji i odpowiedzi - 12.05.2021 r.)  
- Miłosz Czopek 

Radny wypowiedział się na temat realizowanych w 2022 roku działań 
w kontekście zaspakajania potrzeb mieszkańców. Radny wyraził opinię, że  

w debacie unikane są najważniejsze tematy, po czym zwrócił się do Burmistrza  
z prośbą o wypowiedź na temat źródeł sukcesów przedstawionych w raporcie. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM podziękowała za konkretną i rzeczową wypowiedź i poprosiła 
o zabranie głosu przedstawiciela społeczeństwa P. Bernadettę Gorszkowiak. 

- Bernadetta Gorszkowiak 
Mieszkanka Wschowy, rodzic, opiekun osoby niepełnosprawnej i Prezes 
Stowarzyszenia Dzieci i Młodzieży Niepełnosprawnej Pomocna Dłoń we Wschowie 

podziękowała Burmistrzowi Miasta i Gminy Wschowa oraz Radnym, którzy  
rozumieją potrzeby osób niepełnosprawnych i ich rodzin. Podkreśliła 

zaangażowanie Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa oraz Ośrodka Pomocy 
Społecznej we Wschowie w rozszerzanie form wsparcia dla osób 
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niepełnosprawnych, w tym w realizację Programu Opieki Wytchnieniowej, 

Programu Asystenta Osobistego Osoby Niepełnosprawnej i w powstanie 
Środowiskowego Domu Samopomocy typu dziennego. 

 
- Artur Bielak 
Mieszkaniec Wschowy wyraził swoją opinię na temat Radnych oraz działań 

Burmistrza i jego Zastępcy. Wypowiedział się w kwestii: placu zabaw i lodowiska 
przed ratuszem, wydatkowania środków na m. in.: zabytki, projekty, parasolki 

(instalacja świetlna na ulicy przyległej do rynku) i bramki zainstalowane na 
wejściu w Urzędzie. Poruszył temat deptaku, kanalizacji i stanu kamienic przy  
ul. Westerplatte. 

Pan A. Bielak podjął temat drogi i kanalizacji w Tylewicach, pomostu w Lginiu  
i przebudowy ulicy Bohaterów Westerplatte. 

Pan A. Bielak wypowiedział się na temat zmiany wystroju Sali posiedzeń 
wschowskiego ratusza, kradzieży 200 – letnich dębów w Tylewicach, rewitalizacji 
Parku Wolsztyńskiego, braku inwestorów, sprzedaży budynku po byłym kinie  

i mleczarni, słupów ogłoszeniowych i basenu miejskiego. Mówca wielokrotnie 
podkreślał zabytkowe walory miasta, zwracał uwagę na niedoszacowanie  

czy błędne oszacowanie wartości inwestycji i wydatkowanie pieniędzy  
na dokumentacje projektowe. 

P. A. Bielak zapytał o: powody zamknięcia Sekcji Modelarskiej w CKiR, spłatę 
długu, zniesienie podatku prewencyjnego i zakup toalet. 
- Tadeusz Sobczuk (Ad Vocem) 

Radny zwrócił uwagę, że zdania mieszkańców są podzielone i że inwestycje 
zawsze kosztują. Podkreślił, że inwestycje będą służyć mieszkańcom i podał  

za przykład budowę parkingu przy ulicy Wolsztyńskiej, wyremontowaną drogę  
na cmentarz komunalny wraz z odwodnieniem, wykonanie dróg tymczasowych 
na nowym osiedlu Zacisze, wykup gruntów pod drogi, budowę Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Siedlnicy, budowę pierwszego odcinka kanalizacji do 
Konradowa, rewitalizację Parku Wolsztyńskiego, budowę deptaku na ulicy 

Westerplatte, budowę drogi w Tylewicach i oświetlenia. 
- Piotr Wieland 
Radny odniósł się do wypowiedzi Burmistrza i sprostował informację o braku 

publikacji interpelacji na BIP. 
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

Radna na wstępie odniosła się do wypowiedzi Przewodniczącej o debacie,  
a następnie przedstawiła swoje zdanie na temat gminy jako społeczności, której 
oczekiwań należy słuchać i wspierać. Radna odniosła się do kwestii współpracy  

z przedsiębiorcami, liczby otwartych, zawieszonych bądź zlikwidowanych w 2022 
roku działalności, decyzji dotyczących podatku dla przedsiębiorców, kosztów 

obsługi długu i zadłużania Gminy. Radna wypowiedziała się w kwestii 
wydatkowania pieniędzy gminnych w sytuacji obciążenia Gminy spłatą długów. 
Radna podziękowała za głos P. Bernadetty Gorszkowiak w sprawie osób 

niepełnosprawnych, zwróciła uwagę na potrzebę zwiększania udogodnień  
dla osób z niepełnosprawnościami, również w urzędzie i wskazała, że nie 

wykorzystano szansy na przystosowanie budynków gminnych ze środków Urzędu  
Marszałkowskiego na początku kadencji. Radna podkreśliła, że inwestycja  
w Tylewicach była planowana wiele lat wstecz i nie jest zasługą urzędującego 

Burmistrza. 
- Franciszek Baśczyn 

Radny odniósł się do wypowiedzi Radnej Emanueli Stanek – Juśkiewicz na temat 
wydatkowania pieniędzy i spłacania długu. 
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- Agnieszka Nachaj 

Radna odniosła się do wypowiedzi Radnej Emanueli Stanek – Juśkiewicz na temat 
planowania i realizowania inwestycji. W opinii Radnej należy docenić 

zaangażowanie wielu osób w powstanie Środowiskowego Domu Samopomocy  
w Siedlnicy, niezależnie od tego, kto był inicjatorem pomysłu. 
- Piotr Buczek 

Radny powiedział, że nigdy nie podważał i nie podważa celowości inwestycji  
w Parku Wolsztyńskim czy na ul. Bohaterów Westerplatte, ale podkreślił,  

że niepokoi go skala wydatków. Radny odniósł się do likwidacji Sekcji 
Modelarskiej, która funkcjonowała przez kilkadziesiąt lat. 
Radny zapytał jakie środki z budżetu zostały dedykowane uchodźcom z Ukrainy 

na terenie Gminy. Poprosił o informację dotyczącą ilości, długości i formy 
nawierzchni dróg, chodników, ścieżek rowerowych oraz infrastruktury związanej 

bezpośrednio z tymi drogami, tj.: oświetlenia, infrastruktury podziemnej itd. 
Zapytał o skalę działania programu Senior Taxi, która w opinii Radnego jest 
niska. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka  
w odniesieniu do wypowiedzi Radnej Emanueli Stanek – Juśkiewicz  

powiedziała, że nigdy nie było środków z Urzędu Marszałkowskiego na 
Środowiskowy Dom Samopomocy. 

- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 
Radna potwierdziła, że środki dla Gminy były dostępne, a następnie wspomniała  
o zaniedbaniach w nieogrzewanym obiekcie OSiR, o sytuacji przedsiębiorców  

z ulicy Westerplatte i o działaniach Pełnomocnika do spraw przedsiębiorców. 
- Tadeusz Sobczuk 

Radny odniósł się do wypowiedzi Radnej Emanueli Stanek – Juśkiewicz w części 
dot. przedsiębiorców. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna odniosła się do wypowiedzi Burmistrza; wyraziła, że w Gminie Wschowa 
łamane są podstawowe zasady demokracji. 

Radna odniosła się do Kodeksu Etyki Urzędnika, a następnie przeczytała list 
mieszkańca gminy, w którym przedstawia on swoje zdanie na temat działalności 
Burmistrza i Radnych. 

Radna wielokrotnie ponawiała pytanie o sposób zwiększenia atrakcyjności ofert 
inwestycyjnych w roku 2022. 

Radca Prawny Mateusz Kondracki wypowiedział się w kwestii zabierania głosu 
przez Radnych w debacie. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna poprosiła o wskazanie sposobu zwiększenia przez Gminę efektywności 
współpracy na płaszczyźnie administracji samorządowej i państwowej  

z przedsiębiorcami i zapytała czy przeprowadzono badanie wzrostu satysfakcji 
przedsiębiorców. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM zwróciła uwagę na zmianę formy debaty, poprosiła Radną  
o wypowiedzenie swojego zdania na temat raportu o stanie gminy. 

Podkreśliła, że Radna mogła sformułować pytania i zwrócić się z nimi do Urzędu. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna poprosiła o udzielenie informacji, których w raporcie brakuje.  

Ponowiła pytanie o badanie satysfakcji przedsiębiorców. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM wypowiedziała się na temat zamkniętych z uwagi na 
podwyżkę ZUS – u i pensji minimalnej zakładów. 
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- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna zapytała o adres internetowy, który miał zostać uruchomiony dla mobilnej 
platformy komunikacyjnej dla przedsiębiorców. 

Kierownik Referatu Rozwoju Agnieszka Tomczak wypowiedziała się w kwestii 
działań, które były podejmowane w związku z przedsiębiorcami i ofertą 
inwestycyjną. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała ile wniosków złożono do Rządowego Funduszu Inwestycyjnego, 

na jakie cele i jakie kwoty uzyskano? 
Kierownik Referatu Rozwoju Agnieszka Tomczak udzieliła odpowiedzi. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna nawiązała do pytania Radnego Piotra Buczka o ilość dróg w gminie  
i zapytała dlaczego nie były realizowane programy na zbieranie deszczówki. 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny udzielił odpowiedzi na temat ilości dróg  
w gminie i ich nawierzchni. 
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak odpowiedziała na pytanie 

Radnego Piotra Buczka o środki przeznaczone w 2022 r. dla uchodźców  
z Ukrainy. 

Kierownik Referatu Rozwoju Agnieszka Tomczak wypowiedziała się w kwestii 
programu „Moja Woda” i potwierdziła, że beneficjentami w tym programie mogą 

być osoby indywidualne, a nie Gmina. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna wyraziła nadzieję, że Gmina zwiększy przekaz informacyjny dla 

mieszkańców o programie. Radna zapytała czy zebrano informację o potrzebach 
remontowych dróg, w tym harmonogram utwardzania dróg nieutwardzonych, 

oświetlenia, kanalizacji deszczowej, informację o miejscach bez dostępu do 
kanalizacji sanitarnej i o potrzebach remontowych. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny potwierdził, że zestawienia są i że  

kilkuletni plan remontów i modernizacji dróg gminnych jest w opracowaniu. 
Dodał, że prowadzone są prace związane z uporządkowaniem stanu faktycznego 

w kwestii zarówno numeracji dróg, jak i utworzenia dróg publicznych na drogach, 
które własność Gminy stanowią, a w rozumieniu przepisów ustawy o drogach 
drogami publicznymi nie są. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM po raz kolejny zwróciła uwagę, że podejmowane tematy były 

w trakcie ubiegłego roku, na poszczególnych sesjach omawiane. Ponownie 
poprosiła o merytoryczne wypowiedzi do raportu, a nie zadawanie szczegółowych 
pytań.  

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna odniosła się kwot, które zostały wydatkowane na utwardzenie trzech dróg, 

zapytała o dotowanie Ochotniczych Straży Pożarnych, zabytków i instytucji 
kultury. Radna dodała, że w 2022 roku wielokrotnie wnioskowała o zwiększenie 
środków na potrzeby instytucji kultury i na organizacje pozarządowe,  

tu podkreśliła wąski zakres realizowanych przez organizacje zadań, również 
zaprzestanie działalności. 

Radna zapytała gdzie w parkach miejskich przeprowadzono poprawę stanu 
nawierzchni alei spacerowych. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska zgłosiła, że do 

Urzędu nie wpłynęły żadne wnioski o dotowanie instytucji kultury. Dodała, że 
szczegółowe sprawozdanie dot. organizacji pozarządowych zostało przedstawione 

wraz z kwotami dofinansowania na sesji majowej. 
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- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna odniosła się do wypowiedzi Dyrektor Anny Wiśniewskiej, a następnie 
przedstawiła zestawienie dofinansowań organizacji pozarządowych w obecnej 

kadencji. Radna wypowiedziała się w kwestii obsługi petenta, wskazywanego 
wzrostu kompetencji i badania poziomu satysfakcji klienta. W opinii Radnej 
obsługa petenta nie spełnia swojej funkcji i jest na niskim poziomie. 

Radna zapytała o koszt i okres umowy zlecenia w 2022 r. z obecnym 
pracownikiem Biura Inwestycji. 

Sekretarz Miasta i Gminy Agata Michałowska nie zgodziła się z wypowiedzią 
Radnej na temat pracowników Biura Obsługi Interesanta, podkreśliła, że obsługa 
jest realizowana zgodnie ze standardami i poprosiła by nie podważać kompetencji 

pracowników. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM przychyliła się do wypowiedzi Sekretarz Agaty Michałowskiej 
na temat obsługi w Biurze Podawczym Urzędu. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna ponowiła pytanie o koszt i okres umowy zlecenia w 2022 r. z obecnym 
pracownikiem Biura Inwestycji. 

Sekretarz Miasta i Gminy Agata Michałowska odpowiedziała, że są to kwestie 
pracownicze i nie dotyczą raportu o stanie gminy. 

Radca Prawny Mateusz Kondracki także wskazał, że pytanie nie jest przedmiotem 
debaty o stanie gminy, a ujawnienie takiej informacji mogłoby stanowić 
naruszenie ustawy o ochronie danych osobowych. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała o prace związane z czyszczeniem akwenów na terenie miasta. 

Kierownik Referatu Zamówień Publicznych Edyta Stańczak udzieliła odpowiedzi. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała o zadania w ramach infrastruktury sanitacyjnej wsi i bilans 

wpływów i wydatków strefy płatnego parkowania. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że te kwestie są w sprawozdaniu  
z działalności Straży Miejskiej, które było już omawiane. 
Komendant Straży Miejskiej we Wschowie Witold Skorupiński udzielił odpowiedzi 

na temat bilansu wpływów i kosztów utrzymania strefy płatnego parkowania. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna zapytała o koszt upowszechniania turystyki w Gminie Wschowa. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska powiedziała,  
że koszt wyjaśniała w pierwszej części sesji Pani Skarbnik i że są to dojazdy 

autobusowe do Lginia. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna zapytała o możliwość zwiększenia częstotliwości przewozów, o kwotę na 
remonty kamienic we wspólnotach gminnych i we wspólnotach, w których Gmina 
ma swoją część własności, o wydatki na Radę Miejską. 

Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak zaznaczyła, że sprawozdanie  
z wykonania budżetu było bardzo dokładnie omawiane na komisji i że odpowiedzi 

na zadawane, bardzo szczegółowe pytania były udzielane. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna w odniesieniu do kwoty wydatków na funkcjonowanie Urzędu Miasta  

i Gminy Wschowa wspomniała, że nie uzyskała informacji o dodatkowych 
umowach zlecenia z osobami, które wspierają pracę urzędników. W opinii Radnej 

są wątpliwości w kwestii kwalifikacji pracowników Urzędu, w związku z czym 
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zapytała jakie studia zostały dofinansowane w 2022 r. Radna podkreśliła,  

że studia dla pracowników są dofinansowywane z wpłat podatników. 
Sekretarz Miasta i Gminy Agata Michałowska odpowiedziała, że zgodnie  

z regulaminem podnoszenia kwalifikacji zawodowych przez pracowników Urzędu 
dofinansowanie studiów podyplomowych w 2022 roku otrzymał jeden pracownik 
w kwocie 2 000 zł. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna poprosiła o wytłumaczenie wydatkowania pieniędzy na mundur wyjściowy 

Strażaka Ochotnika dla Burmistrza. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska wyjaśniła,  
że Burmistrz jest Prezesem Miejsko - Gminnego Zarządu OSP i wzorem 

swojego poprzednika miał zakupiony mundur. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna poprosiła o wskazanie gdzie, zwłaszcza na terenach wiejskich, zostało 
zainstalowane oświetlenie drogowe, jaki jest postęp w sprawie wniosku 
mieszkanki Czerlejewa dotyczący odcinka drogowego Siedlnica – Czerlejewo  

i gdzie w mieście postawiono ławki. 
Radna zapytała o budowę instalacji sanitarnej w Tylewicach i w Konradowie. 

Kierownik Referatu Rozwoju Agnieszka Tomczak wypowiedziała się w kwestii 
budowy sieci sanitarnej w miejscowości Konradowo. 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny wypowiedział się w kwestii prac dotyczących 
budowy sieci sanitarnej w miejscowości Tylewice. 
- Jolanta Pawłowska 

Radna przedstawiła swoje stanowisko w sprawie działalności Burmistrza, 
podkreśliła, że docenia zaangażowanie Burmistrza w wiele zadań, projektów  

i inicjatyw i szanuje jego wizję zarządzania Gminą, mimo że jej zdanie  
w pewnych kwestiach jest inne.  
W opinii Radnej zachwiana została równowaga między wydatkami na planowane 

inwestycje, a wydatkami na instytucje gminne. Podkreśliła skalę inwestycji  
i niedoszacowanie budżetów instytucji podległych Gminie, których sytuacja  

w opinii Radnej w znaczący sposób utrudnia, a nawet uniemożliwia wykonywanie 
podstawowych zadań. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna przychyliła się do głosu Radnej Jolanty Pawłowskiej i podkreśliła, że będzie 
wnioskować o poprawę sytuacji finansowej instytucji kultury. 

Radna zapytała co zostało zrealizowane w kwestii poprawienia bezpieczeństwa na 
ulicy Wolsztyńskiej i jakie były koszty mediacji w sprawie kina Hel. Radna 
poruszyła kwestię wpisu budynku do rejestru zabytków, a następnie zapytała  

jakie uwagi mieszkańców Gminy Wschowa do Rewitalizacji Parku Wolsztyńskiego 
zostały uwzględnione.  

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny wypowiedział się w kwestii inwestycji w Parku 
Wolsztyńskim. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna zapytała o kontynuację współpracy z republiką federalną Niemiec. 
Kierownik Referatu Rozwoju Agnieszka Tomczak wypowiedziała się w kwestii 

wnioskowania o wsparcie finansowe. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała o granicę wydatkowania środków na inwestycję w Lginiu i rodzaj 

drewna użytego do budowy pomostu. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny udzielił odpowiedzi na pytania Radnej. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zgłosiła trudność odczytywania informacji z totemów multimedialnych  
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w słoneczny dzień, zapytała o zakup sprzętu wspomagającego rehabilitację dzieci 

i młodzieży dofinansowanego ze środków Powiatu Wschowskiego, poprosiła  
o doprecyzowanie kwoty 6 880 zł na rewitalizację terenów zielonych we 

Wschowie i wyjaśnienie zakupu wyposażenia placów zabaw w Lginiu i w Osowej 
Sieni. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska powiedziała,  

że każde Sołectwo decyduje samo na co przeznacza środki ze swojego funduszu. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna poprosiła o wytłumaczenie wydatku na przyłącze energetyczne  
do zasilenia imprez masowych przy ratuszu. 
Kierownik Referatu Zamówień Publicznych Edyta Stańczak udzieliła wyjaśnień. 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny doprecyzował wypowiedź Pani Kierownik. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna zgłosiła, że osoby niepełnosprawne mają problem z korzystaniem z szalet 
miejskich i zapytała czy inwestycja była weryfikowana pod kątem dostępności dla 
osób niepełnosprawnych. 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny odniósł się do wypowiedzi Radnej. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna zapytała o wydatkowanie kwoty 52 831 zł na modernizację infrastruktury 
sportowej we Wschowie na basen i stadion miejski wraz z zapleczem. 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny odpowiedział na pytanie Radnej. 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Dorota Bernacka – Wołek poprosiła  
o przekazanie bezpośrednio do Referatu Gospodarki Komunalnej informacji  

o trudnościach osób niepełnosprawnych w korzystaniu z toalet. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna zapytała czy elewacje kamienic zostaną odnowione na wzór przedstawiany 
w prezentacji. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny przypomniał, że wypowiadał się w kwestii 

własności kamienic i podejmowania decyzji o ewentualnych remontach. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna odniosła się do kwestii zadłużenia wobec gminy z tytułu egzekucji, w tym 
do zmian kadrowych w Referacie Podatków i Windykacji.  
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak odniosła się do wypowiedzi 

Radnej podkreślając, że temat sprawozdania o stanie należności i zaległości był 
omawiany na komisji.  

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna wyraziła stanowisko o braku jakiejkolwiek zmiany na lepsze, od dwóch 
wieków, w kwestii oceny stanu technicznego budynków wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Wschowa, zapytała o kwestię pielęgnacji zieleni  
w mieście, pochówku zwierząt domowych, etapu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru byłego lotniska we wsi Łysiny. 
Dyrektor Biura Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Joanna Kołodziej 
odniosła się do pytania Radnej o miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru byłego lotniska we wsi Łysiny. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna zapytała o kwestię rozwiązywania problemów z księgami wieczystymi. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny odpowiedział, że 2022 roku nie podejmowano 
żadnych działań w tej sprawie. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała czy gmina ma prawo odmowy przyjęcia drogi publicznej na 

własność. 
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Dyrektor Biura Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Joanna Kołodziej 

wyjaśniła, że z mocy prawa, zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami 
na rzecz gminy, w wyniku podziału, przechodzą grunty, które zgodnie z planem 

są przeznaczone pod drogi publiczne. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna, zapytała o podstawę prawną działań Pełnomocników. 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska odpowiedziała,  
że na ten temat szczegółowo wypowiadał się P. Mecenas Kondracki. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała o etap rozwoju dialogu obywatelskiego i rozwoju wolontariatu. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska przypomniała,  

że temat był szczegółowo przedstawiany Radnym miesiąc temu w sprawozdaniu 
z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała ile szpalt przeznaczono dla radnych wszystkich klubów  
w gazecie Jestem ze Wschowy i zawnioskowała o wyznaczenie terminu zgłaszania 

materiałów. Radna zapytała o lokalizację monitoringu. 
Komendant Straży Miejskiej we Wschowie Witold Skorupiński odpowiedział,  

że lokalizacje monitoringu determinuje wiele rzeczy m. in. obserwacje, 
konsultacje z Komendą Powiatową Policji, możliwości techniczne i koszty. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zwróciła uwagę na potrzebę przywrócenia figurki flecisty przy Alei 
Rogalińskiego i nasadzeń dużych drzew, zapytała o wyniki analiz wskazujących 

że Wschowa jest miastem przyjaznym do życia, pracy i realizacji marzeń.  
Radna odniosła się do informacji o zwiększeniu liczby przedsiębiorców na terenie 

gminy, zapytała w jaki sposób zwiększono atrakcyjność kulturalną i turystyczną 
miasta Wschowa w roku 2022 i jak zachęcono mieszkańców w przedziale 
wiekowym 13 do 25 lat do życia we Wschowie. 

Kolejne pytanie dotyczyło sposobu pozyskiwania informacji o potrzebujących 
rodzinach na terenie gminy Wschowa, które nie są beneficjentami. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka 
odpowiedziała, że pomoc mieszkańcom Miasta i Gminy Wschowa udzielana jest 
na wniosek strony, z urzędu bądź na wniosek osób trzecich. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała o współpracę z Sołtysami w zakresie pomocy potrzebującym  

z terenów wiejskich. 
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka 
potwierdziła, że pracownicy socjalni są w stałym kontakcie z Sołtysami. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała o skargi na temat zaplecza sportowego na terenie gminy 

Wschowa i o dofinansowania przez Burmistrza zadań w zakresie kultury fizycznej  
i sportu. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska powiedziała,  

że wnioski o dofinansowanie kluby sportowe składały na podstawie uchwały  
o sporcie. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zapytała o realizację Europejskiego Kodeksu Dobrych Praktyk 
administracyjnych w Urzędzie Miasta i Gminy Wschowa i o dostępność słupów 

ogłoszeniowych. 
Kierownik Referatu Zamówień Publicznych Edyta Stańczak potwierdziła, że słupy 

będą zamykane i że wszystkie ogłoszenia, które zostaną dostarczone do Spółki 
Komunalnej we Wschowie będą wywieszone. 
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 - Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna zapytała o sposób badania prawdziwych potrzeb mieszkańców. 
Miłosz Czopek (Ad Vocem) 

Radny zapytał jakimi środkami dysponowała dyrekcja CKiR-u na realizację zadań, 
za które została pociągnięta do odpowiedzialności - na remonty: placów zabaw, 
budynku przy ulicy Niepodległości, Lginia i jaka była wysokość dotacji 

podmiotowej w 2022 r. 
Główny Księgowy CKiR – Danuta Wijata odpowiedziała, że w 2022 r., w budżecie 

CKiR nie było pieniędzy na remonty zlecone, a wszystkie czynności, drobne 
naprawy, w obiektach, którymi zarządza CKiR, były wykonywane przez 
pracowników, na bieżąco, z zakupów na materiały eksploatacyjne. 

Księgowa powiedziała, że na obsługę i konserwację obiektów, którą zajmowała 
się Spółka Komunalna we Wschowie przeznaczono kwotę 31 230 zł. 

Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak zapytała o wysokość dotacji 
podmiotowej i środki własne. 
Główny Księgowy CKiR – Danuta Wijata udzieliła odpowiedzi. 

Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak podsumowała, że instytucja 
kultury otrzymuje dotację podmiotową na realizację zadań i dokłada do tego 

wypracowane środki własne albo przychody z tytułu prowadzonej działalności.  
Te środki łącznie przeznacza na utrzymanie i prowadzenie działalności. Dodała,  

że instytucja kultury ma podmiotowość prawną i sama decyduje na jakie cele 
przeznacza środki i które wydatki są priorytetowe po zabezpieczeniu bieżącego 
utrzymania instytucji i realizacji podstawowych zadań. Organ Gminy nie ingeruje 

w wydatkowanie środków.  
Miłosz Czopek 

Radny wypowiedział się w kwestii wysokości dotacji dla instytucji kultury, 
podkreślając, że wystarczają one zaledwie na pokrycie kosztów personalnych.  
W ocenie Radnego zarówno inwestycje, jak i obszar społeczny nie rozwija się,  

a z roku na rok sytuacja wygląda coraz gorzej. Radny podał za przykład brak 
wsparcia finansowego, o które wnioskował Dyrektor CKiR na zapewnienie 

funkcjonowania basenu miejskiego, co ostatecznie doprowadziło do stanu 
kompletnej dewastacji i braku jakichkolwiek szans na remont basenu. W opinii 
Radnego zarzuty względem Dyrektora są absurdalne w sytuacji braku pieniędzy.  

Radny przypomniał wypowiedź Radnej Jolanty Pawłowskiej, że w Muzeum jest 
już tylko trzech pracowników merytorycznych i zwrócił się do Przewodniczącej RM 

z zarzutem, że nie zabiera głosu w sprawach, które są najważniejsze, jak przez 
lata twierdziła. Radny powiedział, że zagłosowanie za wotum zaufania dla 
Burmistrza z jego punktu widzenia sytuacji jest absolutnie niemożliwe. 

Radca Prawny Mateusz Kondracki odniósł się do kwestii powołania Zastępcy 
Dyrektora w CKiR i podkreślił, że dysponowanie Zastępcy nie jest rozrzutnością, 

a naturalnym i często spotykanym stanem rzeczy, normą. 
- Jolanta Pawłowska (Ad Vocem) 
Radna wsparła głos Radnego Miłosza Czopka w kwestii budżetów instytucji 

kultury. 
- Piotr Wieland 

Radny przypomniał, że Powiat Wschowski organizował grupę zakupową energii 
elektrycznej, do której Urząd Miasta i Gminy Wschowa nie przystąpił ani w 2022, 
ani w 2023 r. i przez to przepłaca i będzie przepłacał za prąd. Radny 

przypomniał, że Dyrektorzy instytucji kultury zgłaszali, że ceny zakupu energii 
elektrycznej są bardzo dużym obciążeniem dla ich budżetów, a mimo to nie 

dostali dodatkowego wsparcia. 



17 

 

Kierownik Referatu Zamówień Publicznych Edyta Stańczak wyjaśniła, że Gmina 

Wschowa jest w programie Voltry na rok 2023 i 2024; potwierdziła,  
że uczestniczyła w spotkaniu w Starostwie Powiatowym, a następnie rozmawiała 

z Panią Przedstawiciel, która odradziła przystępowanie do programu na 2025 rok 
z uwagi na fakt, że ceny energii elektrycznej będą się stabilizować. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

W opinii Radnej raport pokazuje „nieudolność zarządcy i całej grupy, która go 
otacza”; pokazuje, że nie są uwzględniane potrzeby społeczeństwa, a miasto się 

nie rozwija. Radna podkreśla „niekonsekwentne działanie Pana Burmistrza, 
Wiceburmistrza i całej grupy, którą zarządza”, a mijanie się z celami 
strategicznymi, strategiami, również strategią województwa i regulaminami 

pokazuje nieudolność zarządcy. Radna podkreśliła brak demokratyzacji  
i obywatelskości w gminie.  

W ocenie Radnej poza obowiązkowymi działaniami Gminy w zakresie opieki 
społecznej jak np.: Środowiskowy Dom Samopomocy i działalnością instytucji 
oświaty, nic więcej nie jest realizowane. Radna podkreśliła, że przedstawiciele 

instytucji, także kultury wskazywali na swoje potrzeby. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM odniosła się do wypowiedzi Radnej Katarzyny Owoc-
Kochańskiej, a następnie powiedziała, że należy zwrócić uwagę na szereg, 

nowych, skierowanych bezpośrednio do mieszkańców inicjatyw społecznych jakie 
miały miejsce w 2022 roku, jak np.: Senior Taxi czy darmowe dojazdy do Lginia 
w okresie wakacyjnym, Korpus Wsparcia Seniorów, Ogólnopolska i Lubuska Karta 

Seniora, przystąpienie do programu Gmina Przyjazna Seniorom, utworzenie Rady 
Sportu, multimedialna ścieżka turystyczna i Środowiskowy Dom Samopomocy. 

Dalej wymieniła Placówkę Wsparcia Dziennego w formie opiekuńczej  
i socjoterapeutycznej dla dzieci i młodzieży z terenu Gminy Wschowa, mediacje 
rówieśnicze, grupę wsparcia dla trzeźwych alkoholików, asystenta osobistego 

rodziny niepełnosprawnej, stypendia sportowe dla zdolnej młodzieży, pomoc  
w drobnych naprawach (program Złota Rączka), Wschowski Uniwersytet 

Dziecięcy, kontynuację programu Senior+. Przewodnicząca RM pochwaliła szereg 
działań prewencyjnych Straży Miejskiej, programy OPS-u m. in. „Posiłek  
w Szkole i w Domu”, „Od zależności ku samodzielności” i działania zmierzające 

do przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 
Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że na szacunek zasługują pracownicy Spółki 

Komunalnej za utrzymywanie porządku i czystości na terenie miasta. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zauważyła, że realizowane są w większości rządowe, obowiązkowe 

programy, a inicjatywy oddolne skierowane są tylko do jednej grupy tj.: 
seniorów i osób z niepełnosprawnościami czy ich rodzin. Radna podkreśliła brak 

edukacji, młodzieży, kultury, turystyki, inwestycji, rozwoju czy 
przedsiębiorczości. 
- Piotr Wieland 

Radny określił podejmowane działania miękkimi, które na chwilę, w pewnym 
obszarze poprawiają życie w naszym mieście. Radny stwierdził brak poprawy 

infrastruktury, brak miejsc pracy, brak możliwości rozwoju, w obliczu spadającej  
liczby mieszkańców Wschowy. 
Radny dodał, że obowiązkiem Pana Burmistrza jest zapewnienie takich 

warunków, aby przedsiębiorcy chcieli inwestować i tworzyć miejsca pracy. 
Radny wskazał na potrzebę poprawy codziennego życia mieszkańców w całej 

gminie: ulic, budynków, miejsc pracy. 
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Radny przeczytał zakres zadań Burmistrza i zapytał czy nie nadzorował on  

CKiR-u i nie widział, że nie ma tam pieniędzy. 
W ocenie Radnego to Burmistrz powinien złożyć rezygnację ze względu na 

wieloletnie zaniedbania Miasta i Gminy Wschowa: degradację ulic, budynków, 
placów zabaw i innych. Radny podkreślił wysokość kwoty wolnych środków. 
 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna przyznała, że pracownicy odpowiadali na większość pytań i wyraziła 

nadzieję, że współpraca Rady i pracowników Urzędu będzie wyglądała podobnie 
w przyszłości oraz że równowaga pomiędzy seniorami, młodymi, edukacją, 
kulturą i przedsiębiorcami będzie na dużo wyższym poziomie. 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Miasta i Gminy Wschowa. (druk 514) 
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta  
i Gminy Wschowa. (druk 514).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Agnieszka Nachaj, Tadeusz Sobczuk, Wioletta Zarzycka 
PRZECIW (7) 

Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, 
Jolanta Pawłowska, Elwira Świątek, Piotr Wieland 

NIEOBECNI (3) 
Przemysław Gliński, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 
 

8. Informacja na temat działalności instytucji kultury w 2022 r. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM zaproponowała omówienie sprawozdania Muzeum Ziemi 

Wschowskiej. 
- Jolanta Pawłowska 

Radna odczytała opinię Rady Muzeum o sprawozdaniu z działalności Muzeum 
Ziemi Wschowskiej, w której podkreślano duże zaangażowanie pracowników 
Muzeum w realizację różnych inicjatyw, pomimo ograniczonych środków 

finansowych i braku środków zewnętrznych. Zwrócono uwagę, że angażowanie  
w projekty wymaga nie tylko większej liczebnie kadry, ale także i przede 

wszystkim środków finansowych na wkład własny, co jest niemożliwe przy 
obniżaniu subwencji Gminy na działalność Muzeum, zwłaszcza w okresie dużej 
inflacji, wzrostu kosztów utrzymania obiektów muzealnych czy też druków 

wydawnictw. Dodano, że od 2020 roku następuje coroczny spadek zatrudnienia, 
niski budżet placówki nie pozwala na podwyższenie wynagrodzeń pracowników,  

a obecne nakłady na działalność Muzeum nie dają możliwości pełnego 
funkcjonowania i wykorzystania potencjału pracowników. 
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Muzeum Ziemi Wschowskiej jest ważną placówką w mieście przy tak bogatej 

tradycji historycznej, a rola Muzeum jest istotna dla zachowania dziedzictwa 
kulturowego i obsługi ruchu turystycznego. Urok miasta, jego obiektów 

zabytkowych są niepodważalnymi atutami, ale by je właściwie wykorzystać 
potrzebne są stosowne środki finansowe. 
 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna ponowiła prośbę, by korespondencja do Przewodniczącej RM była 

przekazywana do wiadomości wszystkich Radnych. Poprosiła Główną Księgową 
CKiR o wskazanie czy w perspektywie ostatnich lat dotacja na działalność była 
zmniejszona lub zwiększona.  

Radna odniosła się do wypowiedzi Radnej Jolanty Pawłowskiej w kwestii braku 
pracowników merytorycznych w Muzeum Ziemi Wschowskiej i przypomniała jak 

instytucja była zarządzana przez poprzedniego Dyrektora Panią M. Małkus.  
W opinii Radnej instytucja upada. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM przypomniała, że omawiane jest sprawozdanie merytoryczne 
z działalności Muzeum, po czym wypowiedziała się z aprobatą na temat 

wystawienniczej i edukacyjnej, w dużej mierze cyklicznej działalności Muzeum,  
w tym działalności w mediach społecznościowych. W opinii Przewodniczącej RM 

pieniędzy na działalność Muzeum powinno być więcej.  
Dyrektor Muzeum Ziemi Wschowskiej Damian Małecki podziękował Radnej 
Jolancie Pawłowskiej za przeczytanie listu. Przypomniał, że przed dwoma laty 

środki dla Muzeum zostały zwiększone po raz pierwszy od wielu lat, o co 
zabiegali również jego poprzednicy. Nadmienił, że do rozwoju potencjału 

instytucji niezbędne będą kolejne nakłady finansowe. Dyrektor podkreślił,  
że w przyszłym roku na takim poziomie budżetu Muzeum nie będzie mogło 
funkcjonować, ponieważ wiązałoby się to z koniecznością zwolnienia 1/3 

pracowników i tym samym ograniczeniem części działalności. Dyrektor zaznaczył, 
że przy wyższej kwocie dotacji Muzeum będzie mogło się rozwijać i wyraził 

nadzieję na poparcie Radnych, Burmistrza i wszystkich pracowników Urzędu. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM zaproponowała omówienie sprawozdania Biblioteki Publicznej 

Miasta i Gminy Wschowa. 
Przewodnicząca RM wypowiedziała się przychylnie na temat wszechstronnej 

działalności Biblioteki, pogratulowała Dyrektor prowadzenia wielu pozytywnych 
działań. 
- Miłosz Czopek 

Radny odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącej RM. Zwrócił uwagę,  
że autorem sukcesu Biblioteki jest poprzednia Dyrektor Pani I. Ratajczak  

i w opinii Radnego należało ten fakt wyartykułować z uwagi na to, że przy 
dyskusji o CKiR z imienia i nazwiska wskazywano osobę odpowiedzialną za 
niepowodzenia.  

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM odniosła się do wypowiedzi Radnego Miłosza Czopka 

zwracając uwagę, że Dyrektorem Biblioteki od roku jest Pani Agata Faliszewska. 
- Miłosz Czopek (Ad Vocem) 
Radny poprosił, by Dyrektor Biblioteki przedstawiła plany i nowe przedsięwzięcia. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM wyjaśniła, że Dyrektor Biblioteki usprawiedliwiała 

nieobecność na sesji. W zastępstwie została wydelegowana Pani Kierownik 
Kamila Kamińska.  
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Kierownik Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Wschowa Kamila Kamińska 

powiedziała, że funkcję kierownika pełni od roku. Zwróciła uwagę, że rozmowa 
dotyczy roku poprzedniego i działań, które zostały zrealizowane. Potwierdziła,  

że Biblioteka ma plany na przyszłość, a z nowych przedsięwzięć jest Wschowski 
Uniwersytet Dziecięcy i usługa pn. Książka na telefon. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM zaproponowała omówienie sprawozdania Centrum Kultury  
i Rekreacji. 

- Piotr Buczek 
Radny odniósł się do zapisów sprawozdania; zapytał o motywy rozwiązania sekcji 
Piorun - czy decyzja była kwestią personalną i jakie koszty sekcja generowała  

w związku z wyjazdami na zawody. 
Radny powiedział, że za prawa autorskie do zdjęć w projekcie  

pn. W Poszukiwaniu Zjednoczonej Europy „zapłacono 4 osobom dość blisko 
związanym z ratuszem”. Zapytał co to były za zdjęcia. 
Radny zapytał jaką część kwoty na organizację „Meczu Gwiazd” pozyskano od 

sponsorów. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM wypowiedziała się pozytywnie na temat wszechstronnej 
działalności kulturalnej i sportowej Centrum Kultury i Rekreacji. 

Zastępca Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji Daniel Kmieciak doprecyzował 
informację dot. liczebności i działalności sekcji modelarskiej.  
Główny Księgowy CKiR – Danuta Wijata przekazała informację o wysokości 

dotacji na działalność CKiR w 2022 i 2023 roku. 
- Piotr Buczek (Ad Vocem) 

Radny zaapelował o reaktywację kina niezależnego i sekcji modelarskiej. 
Zastępca Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji Daniel Kmieciak powiedział,  
że jeśli będzie zapotrzebowanie na działalność sekcji to reaktywacja zostanie 

rozważona. Przypomniał, że w CKiR funkcjonują również inne sekcje: plastyczna, 
brydżowa, UTW, Młodzieżowa Orkiestra Dęta i grupa Sedno. 

Zastępca Dyrektora powiedział, że jest otwarty na współpracę, po czym 
wypowiedział się w kwestii pozyskania sponsorów na Mecz Gwiazd. 
- Miłosz Czopek 

Radny poprosił Zastępcę Dyrektora o ocenę działalności CKiR w 2022 r.  
i zapytał czy środki zapewniają realizację działań statutowych. 

Zastępca Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji Daniel Kmieciak przedstawił 
zakres swoich obowiązków i doświadczenie w pracy w CKiR. Wyjaśnił, że pełni 
funkcję Zastępcy Dyrektora, biorąc pełną odpowiedzialność za wszelkie działania 

instytucji w czasie nieobecności Dyrektora. 
- Miłosz Czopek (Ad Vocem) 

Radny odniósł się do wypowiedzi Zastępcy Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji 
Daniela Kmieciaka i ponowił pytanie o ocenę działalności CKiR w 2022 r. i środki 
na realizację działań statutowych. 

Zastępca Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji Daniel Kmieciak odpowiedział, 
że dołożono wszelkich starań, by w miarę możliwości finansowych oferta  

w Centrum Kultury oraz zadania statutowe zostały zrealizowane.  
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 
Radna poprosiła o potwierdzenie spadku dotacji CKiR o 30% i wydatku 30 tys. zł 

na Galę Ambasadora wraz z wyjaśnieniem źródła środków. 
W opinii Radnej za kwotę 30 tys. zł można wydać piękną publikację  

o historii miasta w nakładzie 500 egzemplarzy, postawić kosze i ławki, zrobić 
skwerek dla psów. 
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Zastępca Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji Daniel Kmieciak odpowiedział, 

że obecnie jest omawiane sprawozdanie za rok 2022 zatem na pytanie Radnej 
będzie mógł udzielić odpowiedzi, po szczegółowej analizie, w formie pisemnej. 

 
 
- Piotr Wieland 

Radny zapytał na jakich warunkach CKiR wynajmuje pomieszczenia, kto może 
liczyć na preferencyjne warunki i czy planowany jest remont sali w związku z jej 

stanem technicznym. 
Zastępca Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji Daniel Kmieciak udzielił 
odpowiedzi na pytania Radnego w części dotyczącej wynajmów i sytuacji 

związanej z ogrzewaniem sali przy ul. Moniuszki. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Muzeum Ziemi Wschowskiej za 2022 r. (druk 523) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 
opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

- Franciszek Baśczyn 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Muzeum Ziemi Wschowskiej za 2022 r. (druk 523).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 
Czopek, Michał Drobnik, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof 

Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-
Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Elwira Świątek, Piotr Wieland, 
Wioletta Zarzycka 

NIEOBECNI (3) 
Przemysław Gliński, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Wschowa za 2022 r. 

(druk 524) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Franciszek Baśczyn 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały.  
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Wschowa za 2022 r. (druk 524).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Michał Drobnik, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof 
Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-

Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Elwira Świątek, Piotr Wieland, 
Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (3) 

Przemysław Gliński, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Centrum Kultury i Rekreacji we Wschowie za 2022 r. (druk 

525) 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Franciszek Baśczyn 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały.  
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Centrum Kultury i Rekreacji we Wschowie za 2022 r. (druk 525).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 

ZA (18) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Michał Drobnik, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof 
Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-
Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Elwira Świątek, Piotr Wieland, 

Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (3) 

Przemysław Gliński, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Miasta i Gminy Wschowa za 2022 rok wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wschowa za 

2022 rok. (druk 526) 
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W dyskusji wzięli udział: 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM poinformowała, że wpłynęło pismo Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 22 kwietnia 2023 roku w sprawie wydania opinii Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wschowa za rok 2022.  

Przewodnicząca odczytała treść pozytywnej opinii na temat sprawozdania  
z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wschowa za rok 2022 przedstawionego 

przez Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa wraz z informacją o stanie mienia. 
- Agnieszka Nachaj  
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała treść Uchwały numer 361/2023 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 
29 maja 2023 w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej we Wschowie o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy 
Wschowa z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2022.  
Wniosek Komisji Rewizyjnej został zaopiniowany pozytywnie. 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna wyraziła negatywne zdanie o kierunkach rozwoju miasta i wydatkowaniu 
środków publicznych np.: ponad 3 tys. zł na oświetlenie wieży ratuszowej  
w kolorach Ukrainy czy finansowanie delegacji Wrocław - Zielona Góra w obliczu 

m. in. potrzeb młodych, organizacji pozarządowych, potrzeb w zakresie dróg, 
inwestycji, kanalizacji itd. 

Radna jest przeciwna udzieleniu absolutorium Burmistrzowi i zaakceptowaniu 
wykonania budżetu, mimo pozytywnej opinii RIO. 
- Jolanta Pawłowska 

Radna powiedziała, że różne przesunięcia w trakcie realizacji budżetu uważa  
za nietrafione i nieuzasadnione w związku z czym wstrzyma się od głosu. 

- Piotr Wieland 
Radny wyraził swoje zdanie w kwestii zabiegania o pieniądze i gospodarowania 
środkami gminnymi przez Burmistrza. W opinii Radnego Burmistrz nie realizuje 

obietnic wyborczych; jest nieskuteczny, bądź lekceważy dobro mieszkańców. 
Radny powiedział, że oszczędzano na ogrzewaniu, a z drugiej strony wydano 

blisko 200 tys. zł na promocję. 
Radny zwrócił uwagę, że to Zastępca, a nie Burmistrz wnioskuje o zwiększenia  
w budżecie na wydatki m. in. na oczyszczanie miasta i wsi, czy na drogi 

publiczne, co w opinii Radnego obrazuje brak zaangażowania Burmistrza  
i nieznajomość potrzeb, również z uwagi na fakt, że nie mieszka we Wschowie na 

stałe. Radny odniósł się do kwestii starań gminy o utworzenie śmietniska dla 
trzech województw. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 

Radna odniosła się do wypowiedzi Radnego Piotra Wielanda, zwracając uwagę,  
że Burmistrz opuścił obrady, a powinien bronić swoich kierunków rozwoju  

i kierunku wydatkowania środków. Radna podkreślała, że to pracownicy będą 
ponosili konsekwencje realizacji idei Burmistrza, bo to oni podejmują decyzje,  
jak wynika z zarządzeń i wniosków. W ocenie Radnej konsekwencje błędnego 

kierunku drogi, którą obrał Pan Burmistrz będą widoczne przez wiele kolejnych 
lat. 
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- Piotr Wieland (Ad Vocem) 

Radny odniósł się do zarobków Burmistrza, podkreślając że są one wyższe niż 
zarobki Prezydenta Poznania, Wrocławia i Krakowa. 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odniósł się do wypowiedzi 
poprzedników w kwestii podpisywania dokumentów zaznaczając, że to 

pracownicy merytoryczni są przygotowani do spraw, które prowadzą.  
- Miłosz Czopek 

Radny wypowiedział się w kwestii profesjonalizmu samorządowców, którzy 
korzystają z możliwości zaoferowania swoim mieszkańcom jak najlepszych 
warunków i potrafią oddzielić swoją pracę od życia prywatnego i swoich 

przekonań politycznych. 
W opinii Radnego życie prywatne i prywatne przekonania Burmistrza są 

ważniejsze od pełnienia funkcji na rzecz mieszkańców. 
Radny podkreślił, że kierunek wydatkowania jest dla niego zupełnie 
niezrozumiały i jego opinia co do sprawozdania jest negatywna. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Miasta i Gminy Wschowa za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wschowa za 2022 rok. (druk 526).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Agnieszka Nachaj, Tadeusz Sobczuk, Wioletta Zarzycka 

PRZECIW (6) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, 
Elwira Świątek, Piotr Wieland 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jolanta Pawłowska 

NIEOBECNI (3) 
Przemysław Gliński, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta  
i Gminy Wschowa za 2022 rok. (druk 515) 

 
W dyskusji wzięli udział: 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna przedstawiła swoją opinię o roli Burmistrza jako ojca, opiekuna, mentora, 
obrońcy, swoistej inspiracji dla pracowników i mieszkańców, będącego sterem, 

żeglarzem i okrętem, który zarządza gminą, wie co robi i robi to z pasji, miłości 
do miejsca i ludzi, jest empatyczny i nie dyskryminuje osób o innych poglądach 
czy wyznaniu. W opinii Radnej Burmistrz jest zaprzeczeniem wszystkich 

wspomnianych wcześniej cech. 
W ocenie Radnej budżet został zmarnowany, a nieobecność Burmistrza na 

obradach świadczy o jego stosunku do Radnych, mieszkańców, obywateli, 
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partnerów, przedsiębiorców itd. Radna powiedziała, że nie zagłosuje za 

absolutorium. 
- Jolanta Pawłowska 

Radna odniosła się do wypowiedzi Radnej Katarzyny Owoc – Kochańskiej  
i poprosiła o powściągliwość w wyrażaniu swojego niezadowolenia.  
Radna wypowiedziała się w kwestii nieobecności Pana Burmistrza na sali obrad. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 
Radna odniosła się do wypowiedzi Radnej Jolanty Pawłowskiej. 

- Piotr Wieland 
Radny po raz kolejny wypowiedział się o nieskuteczności i niekompetencji 
Burmistrza, który nie realizuje swoich obietnic wyborczych i oczekiwań 

społecznych. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy 
Wschowa za 2022 rok. (druk 515).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Agnieszka Nachaj, Tadeusz Sobczuk, Wioletta Zarzycka 

PRZECIW (6) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, 
Elwira Świątek, Piotr Wieland 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jolanta Pawłowska 

NIEOBECNI (3) 
Przemysław Gliński, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. (druk 519) 

 
W dyskusji wzięli udział: 
- Franciszek Baśczyn 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały.  

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego. (druk 519).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 
Czopek, Michał Drobnik, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof 



26 

 

Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, 

Tadeusz Sobczuk, Elwira Świątek, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Katarzyna Owoc-Kochańska 
NIEOBECNI (3) 
Przemysław Gliński, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Siedlnicy i nadania Statutu. (druk 520) 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Franciszek Baśczyn 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały.  
Radny powiedział, że członkowie komisji wyrażali niezadowolenie, mimo że  

pierwotnie zadanie spotkało się z bardzo dobrym odbiorem. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna odniosła się do wypowiedzi Radnego Franciszka Baśczyna i wytłumaczyła, 
że kwestia sporna dotyczyła możliwości zapewnienia podopiecznym całodobowej 
opieki, co ostatecznie wyjaśnili Zastępca Burmistrza i Dyrektor OPS. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Monika Domeracka odniosła się do 
wypowiedzi Radnej Katarzyny Owoc – Kochańskiej. Przypomniała, że na komisji 

poruszała kwestię rozpoznawania przez pracowników socjalnych potrzeb Gminy  
i odnosiła się do projektów złożonych na Środowiskowy Dom Samopomocy  
i Centrum Opiekuńczo – Mieszkalne. Dyrektor podziękowała pracownikom 

Ośrodka za zaangażowanie. 
Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska odniosła się do 

wypowiedzi Radnej Katarzyny Owoc – Kochańskiej i poparła wypowiedź Dyrektor 
Ośrodka Pomocy Społecznej Moniki Domerackiej. Podkreśliła zaangażowanie 
pracowników Urzędu w powstanie Środowiskowego Domu Samopomocy. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 
Radna odniosła się do wypowiedzi Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych 

Anny Wiśniewskiej i potwierdziła, że za każdym razem popierała finansowanie 
obiektu i podkreśliła, że wraz z kolegami, koleżankami i ówczesną Dyrektor 
Ośrodka walczyła o jego realizację. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Monika Domeracka powiedziała, że funkcję 
dyrektora pełni od grudnia 2020 roku i że nie posiada żadnych dokumentów 

świadczących o podejmowaniu jakichkolwiek działań w kierunku utworzenia 
Środowiskowego Domu, wręcz przeciwnie posiada dokumenty, w których były 
informacje dla PCPR-u, że takich potrzeb nie ma.  

Dyrektor potwierdziła, że uczestniczyła w pierwszym spotkaniu, na którym 
ustalano możliwości dostosowania obiektu dla potrzebujących. 

- Sabina Brambor 
Radna przedstawiła swoje stanowisko i potwierdziła duże zapotrzebowanie na 
Środowiskowy Domu Samopomocy. 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odniósł się do wypowiedzi 

Radnej Katarzyny Owoc – Kochańskiej i przedstawił wyniki głosowania komisji 
nad projektem uchwały. 
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- Piotr Buczek 

Radny podjął próbę wytłumaczenia stanowiska Radnej Katarzyny Owoc – 
Kochańskiej. 

- Sabina Brambor (Ad Vocem) 
Radna podkreśliła, że powstanie ośrodka będzie wymagało jeszcze bardzo dużo 
nakładu. 

- Wioletta Zarzycka (Ad Vocem) 
Radna odniosła się do wypowiedzi Radnej Katarzyny Owoc – Kochańskiej; 

przypomniała, że na komisji wyjaśniono, że Środowiskowy Domu Samopomocy 
nie będzie całodobowy, tylko dzienny i mimo tej świadomości Radna Katarzyna 
Owoc – Kochańska głosowała przeciw. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy  
w Siedlnicy i nadania Statutu. (druk 520).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 

ZA (18) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 
Czopek, Michał Drobnik, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof 

Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-
Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Elwira Świątek, Piotr Wieland, 

Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (3) 
Przemysław Gliński, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Miasta  

i Gminy Wschowa na 2023 rok. (druk 521) 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały i podkreślił, że projekt był 
szczegółowo omawiany na komisji budżetu. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Miasta i Gminy 

Wschowa na 2023 rok. (druk 521).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 

ZA (9) 
Franciszek Baśczyn, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, Ryszard Grys, Hanna 
Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Tadeusz Sobczuk, 

Wioletta Zarzycka 
PRZECIW (1) 

Katarzyna Owoc-Kochańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
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Miłosz Czopek, Elwira Świątek, Piotr Wieland 

BRAK GŁOSU (4) 
Piotr Buczek, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska 

NIEOBECNI (4) 
Sabina Brambor, Przemysław Gliński, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław 
Widera 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XLVIII/418/2022 
Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 29 grudnia 2022 w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wschowa 
na lata 2023 - 2030. (druk 522) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 
opinię Komisji w sprawie projektu uchwały i dodał, że projekt był szczegółowo 
omawiany na komisji budżetu. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XLVIII/418/2022 Rady Miejskiej 
we Wschowie z dnia 29 grudnia 2022 w sprawie: uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wschowa na lata 2023 - 2030. (druk 522).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Franciszek Baśczyn, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, Ryszard Grys, Hanna 

Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Tadeusz Sobczuk, 
Wioletta Zarzycka 

PRZECIW (1) 
Katarzyna Owoc-Kochańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Miłosz Czopek, Stefan Maćkowiak, Jolanta Pawłowska, Elwira Świątek, Piotr 
Wieland 

BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Buczek 
NIEOBECNI (5) 

Sabina Brambor, Przemysław Gliński, Agnieszka Nachaj, Emanuela Stanek-
Juśkiewicz, Wiesław Widera 

 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/276/2012 

Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 25 października 2012 roku 
w sprawie: emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu. (druk 527) 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały i dodał, że projekt był szczegółowo 
omawiany na komisji budżetu. 
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- Miłosz Czopek 

Radny zapytał z jakimi skutkami finansowymi dla gminy wiąże się podjęcie 
uchwał na drukach: 527 i 528. 

Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak udzieliła odpowiedzi na 
pytanie Radnego. 
- Miłosz Czopek (Ad Vocem) 

Radny poprosił o potwierdzenie wykonanych obliczeń.  
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak potwierdziła wyliczenia 

Radnego. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna odniosła się do kwoty wolnych środków i odkładania spłaty długu. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/276/2012 Rady Miejskiej we 
Wschowie z dnia 25 października 2012 roku w sprawie: emisji obligacji oraz 
określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. (druk 527).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Franciszek Baśczyn, Władysław Brzechwa, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-

Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Jolanta Pawłowska, Tadeusz 
Sobczuk, Wioletta Zarzycka 

PRZECIW (5) 
Miłosz Czopek, Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, Elwira Świątek, 
Piotr Wieland 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Piotr Buczek, Michał Drobnik 

NIEOBECNI (5) 
Sabina Brambor, Przemysław Gliński, Agnieszka Nachaj, Emanuela Stanek-
Juśkiewicz, Wiesław Widera 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/405/10 

Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 25 marca 2010 roku w sprawie: 
emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania 
i wykupu. (druk 528) 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 
opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

- Piotr Wieland 
Radny zapytał kto jest wnioskodawcą projektu, tudzież odkładania spłaty długu  

i wydawania pieniędzy na obciążenia z tytułu odkładania spłaty.  
Radny poprosił o wytłumaczenie dlaczego spłata długu jest odkładana w sytuacji 
gdy są pieniądze w budżecie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak wyjaśniła, że przedstawienie 
uchwał dot. obligacji jest konsekwencją uchwały budżetowej na 2023 rok,  

w której nie uwzględniono spłaty, wykupu obligacji, o czym była mowa  
w momencie przyjmowania budżetu na 2023 r. 
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W kwestii wolnych środków dodała, że zostały one zaangażowane do zadań 

własnych gminy i do przedsięwzięć, które gmina podejmuje w bieżącym roku. 
- Piotr Wieland (Ad Vocem) 

Radny zapytał, kto był pomysłodawcą by nie spłacać długu w roku bieżącym. 
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak wyjaśniła proces 
procedowania uchwały. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna odniosła się do argumentów Skarbnika o odpowiedzialności Rady za 

konstrukcję budżetu, odkładania spłaty długu i perspektywy niezrealizowania 
wielu zadań. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/405/10 Rady Miejskiej we 

Wschowie z dnia 25 marca 2010 roku w sprawie: emisji obligacji oraz określenia 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. (druk 528).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 
Wyniki imienne: 

ZA (8) 
Franciszek Baśczyn, Władysław Brzechwa, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Tadeusz Sobczuk, Wioletta 

Zarzycka 
PRZECIW (5) 

Miłosz Czopek, Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, Elwira Świątek, 
Piotr Wieland 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Piotr Buczek, Michał Drobnik, Jolanta Pawłowska 
NIEOBECNI (5) 

Sabina Brambor, Przemysław Gliński, Agnieszka Nachaj, Emanuela Stanek-
Juśkiewicz, Wiesław Widera 
 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości bonifikaty udzielonej przy 
sprzedaży lokalu mieszkalnego w trybie bezprzetargowym na rzecz 

głównego najemcy. (druk 518) 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały.  
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna podziękowała pracownikom działu nieruchomości (Referat Gospodarki 

Komunalnej) za wykazywanie wobec obywateli empatii i zrozumienia dla 
problemów związanych z mieszkaniami; wyraziła zadowolenie z wysokości 

bonifikat udzielanych przy wykupie lokali. 
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wysokości bonifikaty udzielonej przy sprzedaży 
lokalu mieszkalnego w trybie bezprzetargowym na rzecz głównego najemcy. 

(druk 518).  
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Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 

Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Franciszek Baśczyn, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Michał 

Drobnik, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek 
Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, 

Tadeusz Sobczuk, Elwira Świątek, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (5) 
Sabina Brambor, Przemysław Gliński, Agnieszka Nachaj, Emanuela Stanek-

Juśkiewicz, Wiesław Widera 
 

21. Podjęcie uchwały w sprawie określania zasad udzielania dotacji 
celowej spółkom wodnym z budżetu Gminy Wschowa, trybu 
postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania. 

(druk 529) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 
opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Władysław Brzechwa 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określania zasad udzielania dotacji celowej spółkom 

wodnym z budżetu Gminy Wschowa, trybu postępowania w sprawie udzielania 
dotacji i sposobu jej rozliczania. (druk 529).  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 

Franciszek Baśczyn, Władysław Brzechwa, Miłosz Czopek, Michał Drobnik, 
Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Stefan Maćkowiak, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Elwira Świątek, Piotr 

Wieland, Wioletta Zarzycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Katarzyna Owoc-Kochańska 
NIEOBECNI (6) 
Sabina Brambor, Piotr Buczek, Przemysław Gliński, Agnieszka Nachaj, Emanuela 

Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 
 

22. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego 
kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego we Wschowie – III 
Wydziału Rodzinnego i Nieletnich oraz do Sądu Rejonowego w Nowej 

Soli - IV Wydział Pracy. (druk 516) 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na 
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ławników do Sądu Rejonowego we Wschowie – III Wydziału Rodzinnego 

i Nieletnich oraz do Sądu Rejonowego w Nowej Soli - IV Wydział Pracy.  
(druk 516). 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM zaproponowała, by każdy z klubów rekomendował jednego 
swojego członka do zespołu. 

Na członków zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego 
we Wschowie – III Wydziału Rodzinnego i Nieletnich oraz do Sądu Rejonowego 

w Nowej Soli - IV Wydział Pracy wybrano: 
Annę Safiańczuk – pracownika Biura Rady Miejskiej we Wschowie 
Krzysztofa Kolę – Radnego Rady Miejskiej 

Władysława Brzechwę – Radnego Rady Miejskiej 
Katarzynę Owoc – Kochańską – Radną Rady Miejskiej 

Wiolettę Zarzycką – Radną Rady Miejskiej 
Wszystkie zaproponowane osoby wyraziły zgodę na udział w pracach zespołu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 
Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Franciszek Baśczyn, Władysław Brzechwa, Miłosz Czopek, Michał Drobnik, 
Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 

Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz 
Sobczuk, Elwira Świątek, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 

NIEOBECNI (6) 
Sabina Brambor, Piotr Buczek, Przemysław Gliński, Agnieszka Nachaj, Emanuela 
Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 

 
23. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. (druk 
517) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Władysław Brzechwa 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników. (druk 517).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Franciszek Baśczyn, Władysław Brzechwa, Miłosz Czopek, Michał Drobnik, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz 

Sobczuk, Elwira Świątek, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (6) 
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Sabina Brambor, Piotr Buczek, Przemysław Gliński, Agnieszka Nachaj, Emanuela 

Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 
 

24. Interpelacje i zapytania radnych. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM poinformowała, że interpelacje i zapytania należy składać 

pisemnie w Biurze Rady. 
 

 
25. Wnioski i informacje. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM ponowiła prośbę do wszystkich Radnych, aby pytania  
i wnioski, były składane na piśmie. 

Przewodnicząca odniosła się do kwestii opuszczania przez Radnych posiedzeń 
komisji i sesji przed ich zakończeniem. 
- Jolanta Pawłowska  

Radna podziękowała za współpracę Mecenasowi Mateuszowi Kondrackiemu. 
- Katarzyna Owoc – Kochańska 

Radna, w imieniu swoim i Radnych Piotra Buczka i Przemysława Glińskiego, 
życzyła bezpiecznych i spokojnych wakacji, wyraziła gotowość pracy na rzecz 

mieszkańców i obecności na sesjach, również w miesiącach wakacyjnych. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM podziękowała Mecenasowi Mateuszowi Kondrackiemu  

za współpracę. 
 

26. Zakończenie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej 
podziękowała Radnym za udział w obradach i zamknęła LIV Sesję Rady Miejskiej 

we Wschowie. 
 

 
  
 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej we Wschowie 

  
 

        Hanna Knaflewska - Walkowiak 

 
  

 
Transmisja online: Transmisja LIV Sesji Rady Miejskiej we Wschowie 
 

 
 

Przygotował(a): Anna Safiańczuk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

https://wschowa.esesja.pl/transmisja/38966/liv-sesja-rady-miejskiej-we-wschowie.htm

